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Összefoglaló 

Egy szakterületi koordinátor főbb feladatai a hallgatói érdekképviselet, 

az információtovábbítás a hallgatók és más tisztviselők testületek felé, és 

az adott szakterületnek a közösségi életének szervezése és azon belül 

való jelenléte. A szakterületi koordinátor tisztséget megpályázva, ezeket 

mind szándékomban áll teljes mértékben teljesíteni. 

 

Bemutatkozás 

Szabó Bence vagyok, 2002-ben ősszel születtem. Tanulmányaimat 2022 

szeptemberében kezdtem az ELTE TTK Fizika BSc szakán. A felvételt 

követő első szociális eseményektől számítva lelkesedéssel élem magam 

bele a fizikus hallgatói közösségbe. 

Az eddigi munkám során, mint fizika szakterületi koordinátor már van 

valamennyi tapasztalatom a HÖK-kel, az Intézeti tanáccsal, meg úgy 

általában a szakterületi koordinátor szerepével és kötelességével. 

 

Hallgatói Érdekképviselet 

A szakterületi koordinátor egyik legfontosabb feladata, a szakterület 

hallgatóinak érdekének képviselete az intézmény felé.  

Az érdekképviselet fontos része, hogy a hallgatók tudják kihez lehet 

fordulni esetleges problémákkal. Pont emiatt szeretnék majd külön 

figyelmet fordítani arra, hogy megismertessem magam a 

hallgatósággal, meg különösen a most felvételiző gólyákkal. 

Ahogyan már ezelőtt megfogalmaztam, eddigi munkám során is 

rendhagyóan képviseltem a hallgatók érdekeit intézeti tanácson, illetve 

oktatóval szemben, így a szakterületi koordinátor munkájának ennek a 

részével úgy vélem, megválasztásom esetén nem akadna problémám. 

Ezen kívül még továbbra is szeretnék a szakterület képviselőivel és 

delegáltjaival rendszeresen kapcsolatot tartani, hogy a hallgatókat 

érintő témákkal tisztában legyek és az érdekképviseletben az ő 

véleményeik is reprezentálva legyenek. 



MAFIHE EHB 

A Magyar Fizikushallgatók Egyesülete ELTE Helyi Bizottsága az egyik 

legfontosabb része az ELTE-s fizikushallgatók közösségének. A szakterületi 

programok döntő része ott szerveződik, emiatt a MAFIHE és a szakterületi 

koordinátor között való együttműködés és kommunikáció 

elengedhetetlen. A MAFIHE EHB-s ismeretségeim miatt az egyes 

programok megszervezésében és kiötletelésében nagy lelkesedéssel 

járulnék hozzá. Ezenkívül még a hallgatókat programrészvétel kapcsán 

bíztatnám, mert egy ilyen központi részét a közösségnek aktívan kell 

tartani. 

 

Mentorrendszer 

A szakterületi koordinátor feladatai közé tartozik a mentorképzésben 

való aktív részvétel is. Helytálló mentorok kiválasztása egy 

kulcsfontosságú része a hallgatók egyetemi életének, mivel a következő 

gólyákat ők fogják felkészíteni első szemeszterükre majd később, 

egyetemi problémák esetén elsősorban hozzájuk fognak fordulni 

elsőként. 

A mentorszóbelik lefolytával már sikeresen kiválasztódott a mentori 

gárda. A sok jelentkezőből egy igazán kompetens és felkészült csapat 

jött létre, akikkel nagyon szívesen fogok együtt dolgozni megválasztásom 

esetén. 

A mentorprogramok és más események keretében már jobban 

megismerkedtem a jelenlegi mentorokkal és már közösen el is kezdtünk 

ötletelni egy két jövőbeli eseményen. Kifejezetten arról is beszélgettünk, 

hogy milyen módon lehetne jobban bevonni a gólyákat a közéletbe, mi 

a legjobb kommunikáció feléjük, hol és hogyan hirdessünk infókat és 

eseményeket nekik. 

Összességében azon akarnánk dolgozni meg ötletelni, hogy milyen 

módon lehet egy jó összefogó és aktív közösséget létrehozni a 

gólyáknak. 

 



SzaCs 

A Szakterületi Csoport a programhirdetés és problémák megvitatása 

mellett szintén egy fontos közösségépítő esemény véleményem szerint. 

Az azon való részvétel részben reflektálja a szakterületi közösség 

egészségének és az az irátni érdekeltséget, mely jobb esetben minél 

több. Ezért a minimum havi egy SzaCs-on való részvételt igyekszem majd 

minél jobban támogatni és ösztönözni. Arra igyekszem majd jobban 

odafigyelni, hogy a hallgatóknak minél jobb időpontban legyen és a 

meghirdetés invitáló legyen, mert tényleg alapvetően a részvétel számít 

a legtöbbet. 

Továbbá egy adott rendszerben fellépő problémák pontos identifikálása 

és azok megfogalmazása jelentősen tud javítani a közösségen, mivel a 

problémák megoldása mellett összhangot teremt. 

 

Orientációs Napok 

Ahogyan már szó esett róla az elmúlt pár hónapban, a eddig megszokott 

gólyatábor helyett a szokatlan helyzet miatt, egy Orientációs Napok név 

alatt lenne szervezve egy négy napos Budapesti, gólyatábor felépítésű 

esemény az ELTE-TTK budai Campus-án. 

Itt az első nap lemennének a bevált ismerkedős programok és játékok, 

viszont a második nap lenne a „szakos nap”.  

Ezen a napon – illetve az ezt követőn valamennyire – lehetne szervezni 

az összes fizika szakter specifikus programot, többek között a fizikus 

házversenyt például. Szóval erre a napra különös figyelmet akarnék majd 

a mentorokkal együtt fordítani, hogy a legjobb programokat találjuk ki a 

gólyáknak. 

 

SKÜ 

A SKÜ már évek óta egy hagyomány ELTE fizikus közösségében, ahol a 

leendő fizikushallgató gólyáknak egy eskütétel van megszervezve, majd 

utána egy esti túrán vesznek részt a budai hegyekben. Az előző SKÜ, ami 



az én évfolyamomnak volt szervezve, kifejezetten jó és élvezhető volt, 

egy igazi csapatépítő program. 

Viszont későbbi SzaCs-okon a SKÜ-re visszatekintve megállapítottuk, hogy 

a szervezésével akadtak gondok. A félrekommunikáció volt egy 

nagyobb probléma, emiatt a leendő gólyák SKÜ-jének megszervezésére 

különösen odafigyelnék, főként a kommunikációra és az esemény 

biztonságára, egyszerre megtartva az alkalommal járó élményt. 

Továbbá olyan ötlet is felmerült, hogy a SKÜ egy kiterjesztettebb program 

része lenne, ahol más fizikás eseményekre is kerülne sor. Erre 

természetesen a mentorokkal majd még visszatérek, hogy konkretizáljuk. 

 

Fizikus házverseny 

A Fizikus házverseny szintén egy évek óta fenntarott hagyomány a 

gólyák számára, ahol három házra vannak osztva (Ursa, Sagitta és Orion) 

és a kiosztásuk alapján tudnak pontokat szerezni a saját házaiknak. 

A házverseny alapötlete egy nagyon jó csapatépítő programnak, 

viszont, ahogy az én évfolyamom is tapasztalta, ez idővel el tud felejtődni 

a sok tanulnivaló mellett. Ahhoz, hogy a gólyák aktívan részt vegyenek 

ebben, egy motivációs faktor kellene, ami lehetne egy – a szemeszter 

elején meghirdetett – nyeremény vagy más jelképesebb végső cél, ami 

fele haladni tudnának a gólyák. Továbbá, hogy ne húzódjanak el az 

egyes versenyek, lehetne szemeszterenként egy új meghirdetve, ami 

azon szemeszter végén zárul. 

A gólyák házakba való osztása lehetne már a kiterjesztett SKÜ-s 

eseményes, ahol egy átkötő témaként tudna szolgálni. 

A fő lényeg ennél a programnál az aktivitás és motiváltság fenntartása 

lenne alapvetően. 

 

 

 

 



Egyéb programok 

Megválasztásom esetén a következő szemesztert – főként a gólyák miatt 

– több kisebb nagyobb programmal akarnám kitölteni, amelyekkel az 

érdekeltséget lehetne fenntartani, illetve a házversenyt lehetne tovább 

vinni.  

Egy két ötlet lenne: pubkvíz, creativity, társasjátékozás 

 

Köszönet 

Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatomat! Ha bármilyen kérdésed 

merülne fel, illetve hozzáfűznivalód, nyugodtan keress fel személyesen 

vagy az elérhetőségeim alapján. 

Külön köszönettel illetném az összes olyan tisztségviselőt, képviselőt és 

hallgatót, akik segítettek eddigi munkában és remélem ősztől lesz 

szerencsém majd ismét dolgozni veletek! 

 

Budapest, 2023.06.06. 

Szabó Bence 

Fizika Szakterületi Koordinátor 

fizikaszk@ttkhok.elte.hu 

 

 

 


